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Dagsorden: 

 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden ved Lisbeth Kjær Lagoni  

Grundet den nye struktur med sundhedsklynge ændres gruppens navn fra Styregruppe Klynge 
Syd til Direktørforum Klynge Syd.  

Grundet den nye struktur har direktørforum fået nye repræsentanter fra PLO og fra PIU. Derfor 
indledes mødet med en kort præsentationsrunde.  

Emne: 

 

Møde 4, 2022 Styregruppe/direktørforum Klynge Syd  

Deltagere: 
 

Sygeplejefagligdirektør Lisbeth Kjær Lagoni, Aalborg Universitetshospital – deltog 

fra punkt 3  

Direktør Eva Sejersdal Knudsen, Region Nordjylland  

Direktør Charlotte Larsen, Rebild Kommune – afbud  

Direktør Anne Krøjer, Vesthimmerlands Kommune  

Direktør Søren Aalund, Mariagerfjord Kommune  

Direktør Jan Mainz, Psykiatrien – afbud  

Overlæge Jan Nybo, Chef for det Nære Sundhedsvæsen - Aalborg 

Universitetshospital  

Kontorchef Daniel Kjærgaard Simonsen, Region Nordjylland  

Praksiskonsulent Andreas. K. Toft – Nordkap  
Ole Guldberg, Repræsentant PIU  

Lisbeth Larsen, Repræsentant PIU 

Konstantinos Kakulidis medlem PLO-Nord  

Anne Wigh, formand PLO-K Mariagerfjord Kommune 

Leder af Sund Info Lise Søndergaard, Regional sekretær – afbud bortset fra 
punkt 4 

Specialkonsulent Inge Kjær Andersen, Kommunal sekretær   
 

Observatør:  

Konsulent Camilla Donslund, PLO 
 

Gæster som deltager 

Sundhedschef Lotte Holt Worup, Rebild Kommune – punkt 1, 2 og 3 – afbud  

Klinikchef Maj Skårhøj, Psykiatrien – punkt 1, 2 og 3 – afbud  

 

Mødedato: 

 

Tid og sted:  

Torsdag den 3.november kl. 14 til kl. 16  

Mødelokale 337 Urban/Aalborg Universitetshospital 
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Det indstilles: 

At dagsorden godkendes 

Dagsorden blev godkendt 

 

2. Vedtagelse af kommissorium, forretningsorden og betalingsmodel ved Lisbeth Kjær 
Lagoni  
Bilag: Udkast til kommissorium, forretningsorden og betalingsmodel  
 
Det indstilles:  
At nyt kommissorium godkendes 

At opdateret forretningsorden og betalingsmodel gengodkendes 
 
Indstillingen blev fulgt dog med den undtagelse, at der opfordres til at fælles forretningsudvalg 
skal forsøge at sikre at alle fora på tværs af klynger hedder det samme. Det blev besluttet at 
dette forum fremover skal hedde Sundhedsklynge Syd Fagligt Strategisk Niveau (SSFSN). Det 

blev besluttet, at Driftsgruppen stadig skal hedde Driftsgruppen.  

 
I forhold til budgetmodellen blev det påpeget, at den ikke gælder for klyngemidlerne fra centralt 
hold, men alene for udgifter som SSFSN selv finansier og beslutter brugen af.  
  
 

3. Status fra arbejdet i driftsgruppen ved Lotte Holt Worup  

Det indstilles:  

At orientering tages til efterretning  

 

Jan Nybo overtog punktet og gav en kort status omkring følgende: 

o Særlige pladser i psykiatrien som ikke benyttes. Driftsgruppen opfordret til, at psykiatrien 

skal arbejde på at den lovkravsbestemte definerede målgruppe kan ændres. 

o Det faste punkt på dagsordenen, ”Den gode historie”, vil fremover have fokus på 
eksempler, som handler om sundhedsprofil emner.  

 

4. Orientering fra Det Nationale Ledelsesprogram på sundhedsområdet ved Lise 
Søndergaard  
 

CASE til Ledelsesprogrammet: Overvægt 

Sætte fokus på en forebyggende indsats om ernæring med et særligt fokus på overvægt.        
Afdække ernæringsmæssige problemstillinger, der rammer både somatiske og psykiatriske 
patienter med forkert, for megen ernæring eller f.eks. medicinsk behandling, som øger 
kropsvægten. 

Sundhedsprofilen viser en udvikling med stigende andel af den nordjyske befolkning, som er 
overvægtige. Erfaringerne fra området peger allerede nu en indsats, der sikrer koordinering og 
samarbejde om borgere/patienter med overvægt på tværs af almen praksis, kommuner og 

hospitaler. 

Følgende er udpeget til at deltager:  

Lise Søndergaard – Leder af Sundinfo- AUH  
Anne Mejdahl Damborg, Faglig/daglig leder – Mariagerfjord Kommune  
Franz Bundgaard Larsen - Afdelingschef – Vesthimmerlands Kommune  

Christina Møller Eriksen – Leder af sygeplejen – Rebild Kommune  
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Psykiatrien – Ambulatorieleder Laila Betina Jensen – enhed for spiseforstyrrelser  
Nordkap/PLO – ikke afklaret – Camilla Donslund er ansvarlig  

 

Der gives på mødet en status på forløbet.  

 

Det indstilles:  

At status tages til efterretning  

 

Lise Søndergaard holdt oplæg og PP udsendes med referat. Oplægget havde fokus på 
problemafgræsning, ressourcepersoner og økonomi. 

 

Efter en drøftelse blev det besluttet at projektets indhold og målgruppe skal genovervejes. Der 
ønskes blandt anden et estimat over hvor mange borgere der i målgruppen og hvor de kommer 

fra. Det ønskes en overvejelse af relevante alternative målgrupper ud fra en vurdere af ”hvor kan 
der kan gøres den største forskel”. Det skal afklares hvilke nøglepersoner der skal bruges. Det 
skal også gøres mere klart hvad en eventuel økonomi er i direkte penge, da det ikke vil være 
klyngemidler, men egne midler. der skal bruges til dette projekt. Arbejdsgruppen bedes ligeledes 
fremsende en tids- og procesplan. Der blev givet mandat til at formandskabet kan godkende en 
tids- og procesplan samt afgøre om der kan siges ok til projektet på baggrund af et fremsendt 

notat med besvarelse af de ønskede elementer eller om der skal være en skriftlig proces eller et 
ekstraordinært møde.   
 

I forhold til PLO-deltagelse i ledelsesprogrammet oplyser Camillia Donslund følgende: I det første 
Nationale Ledelsesprogram deltager 4 PLO-medlemmer, dog ingen tilmeldt fra PLO-Nord. Det er 
første gang at almen praksis deltager, så derfor vil der komme en evaluering af programmet, når 
der er ved sin afslutning. Det er tidligere blevet aftalt, at anmodning om udpegninger udsendes til 
sundhedsklyngerne og desuden har KIAP også mulighed for at tilmelde PLO ‘er. Der vil blive sendt 
yderligere information ud i oktober/november. 

 

 
5. Tilbagemeldinger fra FOBS ved Søren Aalund  

På seneste ordinært møde blev følgende besluttet:  
 

FOBS-tilbagemeldinger skal behandles på næste møde i Styregruppen, hvor de suppleres med de 
ting, der endnu ikke er afrapporteret på.  – herunder en principiel drøftelse af forbedringsprojekt 
modellen og læringspunkter. Enighed om at der skal arbejdes videre med de ting, som giver 
mening, alle overvejer til næste møde, hvad der kunne give mening.   
 
 

Det indstilles:  
At FOBS-tilbagemeldingen tages til efterretning  
 
Søren Aalund oplyste, at der stadig afventes data og det bliver først en gang i nye år. 
Projektgruppen har holdt et møde og afventer data inden der afholdes yderligere møder. Der var 
enighed om at projektet stadig er relevant. FOBS sættes på dagsorden til næste møde.  

 

 
6. Drøftelse af fremtidig brug af forbedringsmodellen ved Søren Aalund  

Det blev på seneste mødet besluttet at der skulle ske en principiel drøftelse af brugen af 
forbedringsmodellen fremover – herunder hvad har vi lært i forhold til brug af modellen  
 
Bilag: Vedtagne principper for arbejdet med forbedringsprojektor  
 

Det indstilles:  
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At emnet drøftes  
 

Søren Aalund indledte punktet og emnet blev drøftet.                                                            
SSFSN er enige om følgende pointer i forhold til fremtidige projekter:     

o Vigtigt med god start – problemstillingen skal være konkretiseret.                                            
Vigtigt med en afgrænset målgruppe                                                                                    
Der skal være en tovholder.                                                                                                
Succeskriterier skal være tydelige fra starten.  

o Vigtigt med en tidsplan, der sikrer tidsstyring og faste tidspunkter hvor der gives 
respons.  

o Der skal være en vurdering af, når et projekt iværksættes, om modellen faktisk skal 
anvendes eller en anden model er mere relevant at benytte. Der skal være de rigtige 
processer til de rigtige problemstillinger.  

 
 

7. Orientering om status på ansøgning om nærhospital i klyngen ved Eva Sejersdal 
Knudsen og Søren Aalund  
På seneste møde blev følgende besluttet:  

Den digitale del af puljen kan ikke ansøges uden bygning. Enighed om at vi er kommet langt med 
infrastruktur i det nordjyske. Regionen ser gerne en fælles regional digital overbygning i form af 
standarder. Det er vigtigt, at teknologien kommer meget tæt på de målgrupper og fagligheder 
som skal i spil. Den digitale overbygning skal bidrage til at borgerne i alle tre kommuner kan få 
tilbud tæt på selvom det ikke er fysisk.  

 

Mariagerfjord Kommune og Regionen skriver ansøgning med udgangspunkt i allerede udarbejdet 
rapport samt strategiarbejdet i regionen. Der beskrives kort en fælles digital overbygning som 
alle kommuner i klyngen bakker op om. Tids og procesplanen blev godkendt, men skal suppleres 
med en række bilaterale møder. Hver kommune og regionen skal melde deltagere ind til en 

arbejdsgruppe.  

 

Det indstilles 

At orienteringen tages til efterretning  

 

Søren Aalund gav en kort præsentation af baggrunden. Det blev fra regionen påpeget, at der ikke 
fremgår nogen steder at puljen ikke kan ansøges uden bygninger. Arbejdsgruppen er sat på hold, 
da der endnu ikke er udmeldt kriterier for puljeansøgninger.  

 

8. Evt.  

Punkt til næste møde: 72 timer lægefagligt behandlingsansvarligt (Jan Nybo) 

 

 


